
  عباس رافعی با استقبال از اینکه ساخت 
فیلم های اجتماعی در اولویت های سازمان 
سینمایی در سال جدید باشد، خطاب به 
گران را  مدیران گفت: اینقدر سینما و سینما
ک نبینید، چون با یک فیلم که کالایی  خطرنا
فرهنگی است، نمی توان جامعه ای را آشفته 
کرد. این کارگردان که از حدود پنج سال قبل 
نتوانسته برای فیلم »غیبت موجه« پروانه 
با »ایسنا«  گفت وگویی  نمایش بگیرد، در 
درباره اولویت های اعلام شده فیلمسازی 
در سال ۱۴۰۳ که یکی از آن ها حل مسائل 
اجتماعی و معضلات فرهنگی است، بیان 
کرد: وقتی از سوی سازمان سینمایی اعلام 
اجتماعی  معضلات  مورد  در  که  می شود 
و فرهنگی مایل به ساخت فیلم هستیم، 
بدان معنی است که باید درباره آن دسته 
فرهنگی  و  اجتماعی  کارآمدی های  نا از 
که در اجتماع وجود دارند  کنیم  صحبت 
بخش  من  به نظر  البته  نشده اند.  حل  و 
که  است  اقتصادی  معضل ها  این  عمده 
گریبانگیر خانواده ها شده چون فقر اقتصادی 
را  ناهنجاری هایی  می کند  وادار  را  آدم ها 
از خود بروز دهند. این ناهنجاری ها فقط 

در  می تواند  بلکه  نیست  سرقت  و  دزدی 
رشوه، کلاهبرداری و مال مردم خوری هم 
بروز پیدا کند. رافعی با اشاره به اینکه اصولا 
فیلمسازی می تواند در این مورد فیلم بسازد 
باشد،  داشته  اجتماعی  دغدغه های  که 
که آیا در این  افزود: اما پرسش اینجاست 
، نهادها و  کز زمینه می توان مثلا درباره مرا
دستگاه های عدالت خواه هم کار کرد؟ چرا که 
در این بخش خط قرمزهایی وجود دارد که 
به راحتی نمی توان وارد آن شد. وی ادامه داد: 
معضل اجتماعی و فرهنگی فقط بحث هایی 

همچون فرزندآوری نیست که بخواهیم به 
آن ها بپردازیم. به نظر می رسد خنثی ترین 
مسائل هم برای حل در فیلم ها با مشکل و 
دغدغه مواجه می شوند مثل فرهنگ ترافیک 
و ما در چنین جایی هم مجبور می شویم 
کنیم، چون براساس یک  خود را سانسور 
تجربه شخصی می گویم که شاید برای شما 
هم به عنوان شهروند پیش آمده باشد که 
در حین رانندگی به ترافیک برمی خورید و 
وقتی جلوتر می روید متوجه می شوید خود 
پلیس باعث ترافیک شده است. این یک 

مساله ای به ظاهر ساده است و شاید به 
کسی هم بر نخورد اما به راحتی نمی توان 
آن را پیگیری کرد. یادم می آید داستان یکی 
از فیلم هایم که در شهر تهران می گذشت، 
فیلمبرداری را باید در اطراف خیابان های 
انقلاب و جمهوری انجام می دادیم؛ جایی که 
هم در اطراف پیاده روها و هم خطوط اتوبوس 
نرده ها کل خیابان را به چند بخش تقسیم 
کرده است و وقتی قرار بود کسی از یک سمت 
خیابان به سمت دیگر برود باید از چند نرده 
عبور می کرد. آن زمان به من می گفتند چرا در 
فیلم تان تهران را اینطور نشان داده ای!؟ در 
حالی که آن نرده ها را من نساخته  بودم و هنوز 
هم در شهر وجود دارند؛ نرده هایی که به 
گاه ما اثر می گذارند  لحاظ روانی روی ناخودآ
و ذهن را به پرخاشگری ترغیب می کنند. در 
گذشته وجود معماری های  صورتی که در 
منحنی و مدل متفاوت فضاهای شهری با 
لطافت بیشتری بود. حال شما تصور کنید 
درباره همین مساله که خودش یک موضوع 
اجتماعی است بخواهید فیلم بسازید. فکر 
نمی کنم کسی بتواند به راحتی چنین کاری 

کند چون می گویند سیاه نمایی کرده است.

رو بــــــــــه رو
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گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
سندملی معماری  و شهرسازی به شورای 
هنر ارجاع شده و آماده ارائه در صحن شورای 
عالی انقلاب فرهنگی است، جشنواره فجر 
هنر معماری از امسال به صورت دوسالانه 
برگزار می شود. محمدمهدی اسماعیلی با 
اشاره به روز سعدی و آغاز تصنیف گلستان و 
برنامه هایی که به همین مناسبت در شیراز 
اجرا شد، افزود: پویش مهمی در این زمینه 

ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  خورد.  خواهد  رقم 
طبقه بندی های  بیشتر  ما  گفت:  اسلامی 
تاریخی مان و تفاوت های عصری را با معماری 
نشان می دهیم. معماری دوره صفوی با دوره 
ایلخانی، دوره سلجوقی و دوره های قبل 
و بعد متفاوت است. ما در انقلاب اسلامی 
ایران که هم احیای میراث تمدنی کهن ما و 
هم یک افق گشایی جدید برای تمدن نوین 
اسلامی بود، باید در عداد فضائل هنری توجه 
که نوع  می کنیم. یک غفلتی اتفاق افتاده 
ورود تجدد و معماری و تنزل آن به یک شکل 
فنی– مهندسی و حالت شکلی، این اتفاق 
را برای ما رقم زده است. اسماعیلی ادامه 
داد: امروز محور عمده سبک زندگی، سبک 
معماری است. در رفت و آمدهای شهری و 
اجتماعی، منازل و مدارس، شبه معماری ها 
و نوع ساخت و سازهایی که صورت می گیرد 
برای ما فضای زیست جدیدی را رقم زده که 

اغلب با فضای زیست مطلوب فرهنگ ما 
فاصله دارد. یکی از منشأهای شکل گیری 
این غفلت آن بوده که بخش معماری از حوزه 
گرفته است و  هنری و هنر اصیل ما فاصله 
باید آن را برگردانیم. وزیر فرهنگ ادامه داد: 
این که جامعه معمار ما به شدت دنبال این 
کرسی،  که در وزارت فرهنگ،  بحث بودند 
میز و یا ساختاری برای این بحث ایجاد شود 
با همین نگاه است. همه ما دغدغه تمدنی 
و سبک زندگی داریم. این روزها، موضوع 
ح می شود  سبک زندگی عفیفانه خیلی مطر
و محل گفت وگوست. اسماعیلی اضافه کرد: 
معتقدیم یکی از مهم ترین زیرساخت های 
ایجاد یک فضای زیست عفیفانه از حوزه 
معماری عبور می کند. وی افزود: سند ملی 
آخرین  در  اسلامی  شهرسازی  و  معماری 
بررسی به شورای هنر ارجاع شد. در پژوهشگاه 
فرهنگ و هنر و ارتباطات و دبیرخانه شورای 

هنر کارگروه مشترکی را تشکیل دادیم و این 
شورای  صحن  به  ارائه  آماده  امروز  سند، 
انقلاب فرهنگی است. وزیر فرهنگ  عالی 
بیان داشت: اولا جشنواره فجر هنر معماری 
به مجموعه جشنواره های وزارت فرهنگ 
پیش بینی  مصوبه  طبق  اسلامی  ارشاد  و 
شده در این سند اضافه خواهد شد و با 
همکاری وزارت راه و شهرسازی و شورای عالی 
شهرسازی که همکاران اصلی ما برای تعمیق 
این موضوع هستند، بحث را جلو خواهیم 
برد. وی افزود: از وزارت میراث فرهنگی و از 
همکاری های صدا و سیما و دیگر بخش های 
فرهنگ ساز در این موضوع استفاده می کنیم 
و بار اصلی آن به عهده خود اصحاب حوزه هنر 
معماری است. به امید خدا با نقش آفرینی 
اینها، جشنواره به صورت دو سالانه پیش بینی 
شده و امسال در فجر انقلاب اسلامی اولین 

دوره آن را خواهیم داشت. 

وزیر فرهنگ: 

  هنر معماری 
به جشنواره های 
فجر اضافه شد

 به بهانه نمایش »مرمت آثار باستانی«
 برای حمید سهیلی که 

دایره المعارف بود
 مستند »مرمت آثار باستانی« ساخته 
سینما  موزه  در  سهیلی  حمید  زنده یاد 
بهانه  به  ایسنا  می شود.  داده  نمایش 
دارد  کوتاه  مروری  مستند  این  نمایش 
که  هنرمند  این  هنری  فعالیت های  به 
۳۰ شهریور ماه ۱۳۹۸ از دنیا رفت. حمید 
شده ترین  شناخته  از  یکی  سهیلی 
حوزه  در  ایران  سینمای  مستندسازان 
مستند معماری بوده که فعالیت خود را 
از سال ۵۳ و با دستیاری مجموعه های 
تلویزیونی »آتش بدون دود« و »سفرهای 
کرد. وی  دور و دراز هامی و کامی« آغاز 
سپس به مدت ۴ دهه در حوزه مستند 
مشغول به فعالیت شد و مجموعه های 
بسیاری در زمینه های فرهنگ و هنر ایرانی 
به تصویر کشید. از آثار وی می توان »بسوی 
غ«، »معماری ایرانی«، »رابطه های  سیمر
پنهان«، »بافت قدیم شهرهای ایران« را 
نام برد. سهیلی در چند سال آخر عمرش 
و  بود  بیماری  بستر  در  دیابت  به دلیل 
آخرین فیلمش ساخت مستندی با عنوان 
»قزوین« است. روابط عمومی موزه سینما 
خبر داده است که در ادامه نمایش های 
ویژه فیلم های مستند در موزه سینما تحت 
مشارکت  با  مستند«  »شب های  عنوان 
سینمای  تهیه کنندگان  صنفی  انجمن 
از  باستانی«  آثار  »مرمت  فیلم  مستند، 
مجموعه معماری ایرانی بر روی پرده سالن 
فردوس موزه سینما می رود. در نشست 
شب های مستند که روز سه شنبه چهارم 
اردیبهشت ساعت ۱۷ برگزار می شود، پژمان 
اثر  این  درباره  مستندساز  مظاهری پور 
صحبت خواهد کرد. زنده یاد حمید سهیلی 
در مستند مرمت آثار باستانی به بررسی 
پرداخته  ایرانی  معماری  پیدایش  سیر 
است. در این مستند به شیوه های مرمت 
از  ایران  مختلف  نقاط  در  باستانی  آثار 
جمله: چغازنبیل. مسجد جامع اصفهان و 
گنبد مسجد شیخ لطف ا... و تخت جمشید 
معماری  مجموعه  می شود.  پرداخته 
ایرانی در دهه ۶۰ توسط حمید سهیلی 
در ۳۳ قسمت ساخته شده است. فرهاد 
ورهرام، مستندساز پیشکسوت در مراسم 
کار حمید  گفته بود:  بزرگداشت سهیلی 
دایرةالمعارفی است و من خیلی خوشحالم 
اجازه دوستی سالیان سال دارم. من ایشان 

را جزو اصحاب دایرةالمعارف می شناسم.

  نخست وزیر سابق ترکیه و رهبر حزب اپوزیسیون 
رژیم  نسل کشی  جنگ  توقف  منظور  به  »آینده« 
احیای  خواهان  غزه،  مردم  علیه  صهیونیستی 
گزارش ایسنا،  همبستگی جهانی با نوار غزه شد. به 
»احمد داووداوغلو« در توئیتی نوشت طرحی ۱۰ بندی 
برای احیای همبستگی جهانی تدوین کرده است. وی 
ح خود پرداخت: بند اول  در ادامه به تشریح مفاد طر
این است که به منظور پایان دادن به فاجعه جاری علیه 
فلسطینی ها و پایان دادن به نسل کشی در غزه، پانزدهم 
که در سال ۱۹۴۸  ماه می مصادف با سالروز »نکبة« 
شروع شد به عنوان روز همبستگی جهانی نام گذاری 
شود. بند دوم این است که از کشورها درخواست شود 
برای کودکان، زنان و غیرنظامیانی که از ۱۵ می ۱۹۴۸ تا 
به امروز در فلسطین جان خود را از دست داده اند، ۱۵ 
می را عزای عمومی اعلام کرده و پرچم ها را نیمه افراشته 
کنند. بند سوم، در عزای عمومی برای کودکان، زنان و 
غیرنظامیان کشورها ۱۵ ماه می امسال را به عنوان روز 
مبارزه با نسل کشی در غزه گرامی بدارند. بند چهارم، 
یک  به  متحد  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  اعضای 
نشست فوری برای اجرای این اعلام در روز ۱۵ می دعوت 
ح همبستگی جهانی داووداوغلو  شوند. بند پنجم طر

این است که گزارش کاملی از وضعیت انسانی در غزه 
توسط دبیرکل سازمان ملل و سازمان های ذیربط مانند 
یونیسف، آنروا، سازمان جهانی بهداشت، برنامه جهانی 
غذا و غیر آنها در این نشست مجمع عمومی سازمان 

ملل ارائه شود.
  توقف نسل کشی در غزه

 بند ششم این است که با توجه به اقدامات مجمع 
سازمان های  همه  به  دستورالعمل هایی  عمومی، 
نسل کشی  توقف  به  فورا  که  شود  صادر  بین المللی 
کثر رساندن تلاش های امدادی و  در غزه و به حدا
بازسازی اولویت دهند. بند هفتم، در همان نشست 
مجمع عمومی، دستور موقت صادر شده توسط دیوان 
بین المللی دادگستری که بر نتیجه گیری خود در مورد 
کید می کند،  نسل کشی جاری رژیم صهیونیستی در غزه تا
به طور خلاصه خوانده و ارزیابی شود و درخواست 
برای  موقت  اقدامات  اتخاذ  درباره  آفریقای جنوبی 
ممانعت از بروز فجایع بیشتر علیه غیرنظامیان فلسطینی 
در غزه پذیرفته شود. بند هشتم، در پاسخ به رد عضویت 
کامل کشور فلسطین در سازمان ملل متحد که به دلیل 
وتوی آمریکا در شورای امنیت سازمان ملل در ۱۸ آوریل 
۲۰۲۴ صورت گرفت، مجمع عمومی در این نشست بر 

تشدید تلاش ها برای دستیابی به عضویت کامل کشور 
کید کند. بند نهم، از شورای  فلسطین در سازمان ملل تا
امنیت سازمان ملل دعوت شود تا در همان روز نشستی 
با حضور سران کشورهای عضو شورای امنیت سازمان 
ملل )به ویژه رهبران ۱۲ کشوری که از عضویت کامل 
فلسطین در شورای امنیت حمایت کردند( و نیز رهبران 
سایر کشورهای عضو برگزار کند که به عنوان ناظر در این 
کرد. بند دهم، سازمان های  نشست شرکت خواهند 
بین المللی مانند سازمان همکاری اسلامی، اتحادیه عرب 
و اتحادیه آفریقا، ابتکارات مشترکی را انجام دهند که با 
اهداف این برنامه عملیاتی سازگار است و آن  را ارتقا دهد. 
داووداوغلو اعلام کرد قصد دارد پیام هایی به رهبران 
کشورهایی که مواضع روشنی در برابر نسل کشی غزه 
اتخاذ کرده اند، از جمله آفریقای جنوبی، برزیل، ایرلند، 
گوئه، اسپانیا و کشورهای عضو سازمان همکاری  نیکارا
اسلامی، دبیرکل سازمان ملل متحد، دبیرکل سازمان 
همکاری اسلامی، دبیرکل اتحادیه عرب و همچنین به 
کاتولیک های جهان بفرستد و  پاپ فرانسیس، رهبر 
ح عملیاتی در ۱۵ مه کسب  حمایت آنها را برای این طر
کند، به امید اینکه روز »نکبة« به روز عزت، آزادی و صلح 

برای مردم فلسطین تبدیل شود.

طرح ۱۰ بندی »احمد داووداوغلو« برای توقف جنگ در غزه

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش
 هیلاری کلینتون: 

  »ترامپ« دیکتاتور
مخالفان را به قتل می رساند

که در  کلینتون« وزیر خارجه اسبق آمریکا   »هیلاری 
انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۱۶ هم با »دونالد ترامپ« 
رقابت کرد و شکست خورد، گفت: ترامپ »مستبد جاه طلبی 
به قتل  را  که می خواهد دشمنان سیاسی خود  است 
برساند.« »هیلاری کلینتون« در گفت وگو با »مارک الیاس« 
کید کرد که رای دهندگان آمریکایی این  فعال دموکرات تا
مساله را دست کم می گیرند که ترامپ تا چه اندازه می تواند 
ک« باشد.طبق گزارش  به عنوان رئیس جمهور »خطرنا
راشاتودی، کلینتون که در سال ۲۰۱۶ در برابر ترامپ با 
شکست مواجه شد، در ادامه این گفت وگو که در قالب 
پادکست منتشر شده است، ادعا کرد: »ولادیمیر پوتین 
)رئیس جمهور روسیه( هم کاری را می کند که ترامپ مایل 
به انجام آن است؛ کشتن مخالفان، زندانی کردن مخالفان، 
فرستادن روزنامه نگاران و دیگر افراد به تبعید و حکمرانی 
بدون هیچ توازنی. اینها مواردی هستند که واقعا ترامپ 
می خواهد.« البته این عادت قدیمی هیلاری کلینتون 
است تا »دونالد ترامپ« نامزد حزب جمهوری خواهان 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا را به روسیه و 
کند.  کشور وصل  »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور این 
او در کارزار انتخاباتی اش در سال ۲۰۱۶ ادعای »دخالت 
ح کرد. کلینتون ضمن  روسیه در انتخابات آمریکا« را مطر
اشاره به روابطی که ترامپ سعی دارد با سیاستمدارانی 
کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی، »شی  نظیر پوتین، »
جین پینگ« رئیس جمهور چین برقرار کند، افزود: »ما باید 
بسیار مراقب نگاه ترامپ نسبت به جهان باشیم زیرا او تنها 
رهبران قدرتمند و مستبد را می بیند. او پوتین را می بیند. او 
شی را می بیند. او کیم جونگ اون را در کره شمالی می بیند. 
اینها افرادی هستند که ترامپ از آنها الگوبرداری می کند. 
مطمئنا نمی خواهیم مجددا در این مسیر قرار بگیریم.« 
گر  این وزیر امور خارجه اسبق آمریکا خاطرنشان کرد: »ا
ترامپ مجددا رئیس جمهور شود، یک دیکتاتور خواهیم 
داشت. من این مساله را به آرامی نمی گویم. بروید و پروژه 
۲۰۲۵ را مطالعه کنید. آنها می خواهند همه را اخراج کنند. 
درک این مساله مهم است که پس از بازگشت ترامپ به کاخ 
سفید چه چیزی در دنیای ما رخ خواهد داد؛ او می خواهد 
ج شود، او به مسائل اروپا اهمیتی نمی دهد، او  از ناتو خار
می خواهد اوکراین شکست بخورد و هم چنین نمی خواهد 
کی  دشمنان ما شکست بخورند. این چشم انداز ترسنا
است.« هیلاری کلینتون در پایان ضمن ابراز خوش بینی 
خود نسبت به نتایج انتخابات آمریکا در ماه نوامبر مدعی 
شد که ترامپ قادر نخواهد بود »جو بایدن« رئیس جمهور 
کنونی آمریکا و نامزد حزب دموکرات در انتخابات پنجم 
نوامبر ۲۰۲۴ را شکست دهد، زیرا »دموکرات ها انتخابات را در 
ایالت های کلیدی نظیر میشیگان، ویسکانسین، پنسیلوانیا 

و آریزونا خواهند برد.«

دیمیتری پسکوف:

   تعدی آمریکا به اموال روسیه بی پاسخ نخواهد ماند
کوتــــاه

مسکو  گفت:  کرملین  سخنگوی    
تصمیم بالقوه آمریکا در مصادره اموال 
روسیه به نفع اوکراین را بی پاسخ نخواهد 
گذاشت. این اظهارنظر از سوی »دیمیتری 
کرملین پس از آن  پسکوف« سخنگوی 
انتقال  به  آمریکا  کنگره  که  شد  ح  مطر
دارایی های مسدود شده روسیه به نفع 
اوکراین چراغ سبز نشان داد. به نقل از 
شبکه خبری راشاتودی، این مقام روسی 
همچنین با اشاره به احتمال این مصادره 
بیان داشت: آمریکا تاوان این اقدامش را 
می دهد. مسکو هیچ محدودیت زمانی 
برای اقدامات واشنگتن در نظر نگرفته 
و اینکه روسیه به بهترین شکل ممکن 
نشان  کنش  وا خود  منافع  حفظ  برای 
می دهد. سخنگوی کرملین ادامه داد: 
آمریکا در صورت اجرای چنین برنامه ای 
به ضرر خودش کار می کند. مصادره اموال 
و دارایی های روسیه اصل عدم تعدی 
را  دولتی  ک  املا و  خصوصی  اموال  به 
تضعیف می کند. چنین اقدامی بسیاری 

از سرمایه گذاران را وا می دارد تا اموال و 
ج کنند و  دارایی های خود را از آمریکا خار
این مساله، آسیبی جدی و جبران ناپذیر 
برای وجهه آمریکا خواهد بود. این مقام 
مسئول روسیه اشاره نکرد که اقداماتی که 
کنش به این مصادره احتمالی  مسکو در وا
انجام می دهد، چه هستند. اوایل روز 
شنبه، مجلس نمایندگان آمریکا لایحه 
»احیای فرصت و رفاه اقتصادی برای 
به صورت  که  کرد  تصویب  را  اوکراین« 

منظور  به  واشنگتن  برای  را  راه  جدی 
جذب دارایی های مسدود شده روسیه 
به نفع اوکراین هموار می کند. این لایحه 
به عنوان بخشی از یک بسته قانونی به 
تصویب رسید که همچنین شامل اجازه 
دادن به ۶۱ میلیارد دلار هزینه اضافی برای 
کمک به کی یف می شود. لایحه هزینه های 
اضطراری از پاییز گذشته در کنگره متوقف 
شده بود، چون قانونگذاران نگران بودند 
که واشنگتن راهبردی برای پیروزی یا حل 

و فصل صلح در مناقشه اوکراین ندارد. 
اتحادیه اروپا و سایر کشورهای گروه هفت 
حدود ۳۰۰ میلیارد دلار از دارایی های بانک 
مرکزی روسیه را از زمان شروع درگیری 
اوکراین در سال ۲۰۲۲ مسدود کرده اند. از 
این مبلغ، ۱۹۶.۶ میلیارد یورو )۲۱۱ میلیارد 
دلار( در اختیار اتاق تهاتر مستقر در بلژیک 
است. از سال گذشته میلادی، این وجوه 
نزدیک به ۴.۴ میلیارد یورو سود داشته 
که تنها ۶ میلیارد  است. ایالات متحده 
دلار از ۳۰۰ میلیارد دلار دارایی های مسدود 
شده روسیه را در اختیار دارد، مدت هاست 
که متحدان خود را تحت فشار قرار داده تا 
این پول را به طور کامل تصاحب کنند. با 
این حال، این رویکرد با مخالفت بانک 
مرکزی اروپا و انتقاد صندوق بین المللی 
پول مواجه و باعث ایجاد شکاف در میان 
رهبران سیاسی گروه هفت و اتحادیه اروپا 
شده است. روسیه بارها گفته که هرگونه 
اقدام علیه دارایی های این کشور به منزله 

»سرقت« خواهد بود. 

بازداشت 36 مظنون داعشی در ترکیه
که ۳۶ نفر  کرد  کشور ترکیه، علی یرلیکایا اعلام   وزیر 
به اتهام داشتن ارتباط با داعش دستگیر شدند. وی از 
عملیات نیروهای امنیتی در چهار استان این کشور برای 
بازداشت مظنونان تروریست خبر داد. به گفته یرلیکایا، ۳۶ 
نفر به اتهام داشتن ارتباط با تروریست های داعش و کمک 

اقتصادی و لجستیکی به تروریست ها بازداشت شدند. 

 نزدیک شدن جنگنده های 
چینی به تایوان

همزمان با تصویب کمک نظامی ۸ میلیارد دلاری آمریکا 
به تایوان شماری از جنگنده های چینی به شمال و جنوب 
این جزیره نزدیک شدند. وزارت دفاع تایوان برای تصویب 
بسته کمک نظامی تشکر کرد و اعلام کرد که این بسته 
حمایت »مستحکم« آمریکا از تایوان را نشان می دهد. 
کید بر  به گزارش »خبرگزاری فرانسه« این وزارتخانه با تا
فشارهایی که تایوان از سوی چین با آن مواجه است، 
گفت: ۱۴ هواپیمای نظامی چینی از خط میانی تنگه مهم 
تایوان عبور کردند. بر اساس نقشه ای که وزارت تایوان 
ارائه کرده است، برخی از هواپیماهای چینی به ۴۰ مایل 
دریایی )۷۰ کیلومتری( بخش های شمالی و جنوبی تایوان 
نزدیک شدند. وزارت دفاع تایوان اعلام کرد: »استفاده از 
بودجه مربوطه را از طریق ساز و کارهای مبادله ای موجود 
با ایالات متحده هماهنگ خواهد کرد.« تایوان از سال ۲۰۲۲ 
از تاخیر در تحویل تسلیحات آمریکایی مانند موشک های 
« شکایت کرده بود. آمریکا مهم ترین  ضدهوایی »استینگر
حامی بین المللی و تامین کننده تسلیحات تایوان به رغم 
به  پکن  است.  دیپلماتیک  رسمی  روابط  وجود  عدم 
واشنگتن درباره بی توجهی به سیاست »چین واحد« و 

فروش تسلیحات به این جزیره هشدار داده است. 

اوکراین شکست خواهد خورد
 رئیس دومای روسیه از دولت آمریکا برای تصویب 
 ، کمک های بیشتر به اوکراین انتقاد کرد. به گزارش رویترز
غرب  کمک های  که  کرد  کید  تا روسیه  دومای  رئیس 
نمی تواند به اوکراین در نبرد با روسیه کمک کند. »ویاچسلا 
ولودین« اعلام کرد: بسته کمکی جدید آمریکا به اوکراین 
وضعیت میدان جنگ را تغییر نمی دهد. رژیم کی یف با 
کمک های غرب شکست خواهد خورد. مجلس  وجود 
نمایندگان آمریکا بسته کمک خارجی ۹۵ میلیارد دلاری 
برای اوکراین، رژیم صهیونیستی و تایوان را تصویب کرد؛ 
که بعد از مدت ها بلاتکلیفی و مناقشه حزبی  اقدامی 
کنش هایی را به همراه داشته است.  در کنگره آمریکا، وا
روند رای گیری و تصویب لایحه کمک میلیارد دلاری برای 
اوکراین، ظرف چند دقیقه انجام شد؛ قانونگذاران آمریکایی 
به طور متفق القول حامی تداوم حمایت از اوکراین هستند. 

پریسا مقتدی:

 جان »سنگلج« را به خطر نیندازید!
 پریسا مقتدی، مدیر تماشاخانه سنگلج درباره تخریب 
ساختمان مجاور این تماشاخانه، با بیان اینکه »نگران 
کنش نشان داد. مدیر این  جان سنگلج هستیم«، وا
تماشاخانه، با ابراز نگرانی برای ساختمان تماشاخانه 
سنگلج که یکی از قدیمی ترین تماشاخانه های تهران 
که این  گذشته مطلع شدیم  گفت: اواخر سال  است، 
ساختمان تخلیه شده و قرار است که نوسازی شود، نه 
اینکه تخریب شود. از همان موقع تماس هایی با آقای 
نادعلی، رئیس کمیسیون فرهنگی فرهنگی شورای شهر 
داشتیم و از طریق آقای نظری، مدیر کل هنرهای نمایشی، 
به وزیر ارشاد و وزارتخانه اطلاع داده و موضوع توسعه 
تماشاخانه سنگلج  پیگیری شد. وی با ابراز تاسف از اینکه 
حدود یک هفته قبل متوجه شده اند که در ساختمان 
صورت  تخریب  بازسازی،  به جای  تماشاخانه  مجاور 
می گیرد، ادامه داد: حدود ۷ تا ۱۰ روز پیش متوجه شدیم 
که موضوع، نوسازی نیست و دارد تخریب صورت می گیرد. 
خیلی نگران شدیم. بحث الحاقی اش در این مرحله 
اولویت نبود تا اینکه از طریق مدیر کمیته هنر کمیسیون 
فرهنگی شورای شهر سرکار خانم مرادزاده، مطلع شدیم 
که تلاش هایی شده و ارتباطاتی با شهردار محترم گرفته 
شده است. مقتدی درباره پیگیری ها توضیح داد: این 
کمیسیون فرهنگی  رئیس  نادعلی،  آقای  به  را  مساله 
شورای شهر و مدیر کل هنرهای نمایشی اطلاع دادیم و 
عکس و فیلم هایی را تهیه کردیم و طی نامه نگاری هایی 
که انجام داده ایم، اعلام نگرانی کردیم که این تخریب 
دارد صورت می گیرد. این مدیر افزود: درجریان هستم 
که مدیر کل محترم نیز مکاتباتی با وزیر داشته اند. با 
ح های عمرانی وزارتخانه، جناب آقای جان نثار  دفتر طر
که  کردیم  گفت وگو  و همکارانشان، مهندس توکلیان، 
دیدار حضوری از پروژه داشتند و با مهندسین آن پروژه 
نیز صحبت کردند. متاسفانه این طور به گوش ما رسید که 
۲۰ متر هم می خواهند پایه ریزی کنند. هر چند مهندسین 
گر دقت لازم در این  ح و برنامه معتقد بودند که ا دفتر طر
تخریب و پی ریزی بشود، مشکلی پیش نمی آید اما آنها 
هم به سهم خودشان نگرانی هایی داشتند. به هر حال 
۳۰ سال از ساخت آن ساختمان می گذرد و به نوعی این 
دو ساختمان در گذر زمان به هم تکیه داده اند. مقتدی 
کید کرد: نگران جان سنگلج هستم و تلاش  در پایان تا
خودمان را کرده ایم. درخواست عاجزانه خانواده تئاتر از 
مدیران ارشد شهرداری به خصوص شهردار محترم منطقه 
گر با  کانی است که ا ۱۲ و شهردار محترم تهران جناب زا
موضوع توسعه تماشاخانه و الحاق این ساختمان و زمین 
کناری به هر دلیلی همراهی نمی کنند، عاجزانه خواهش 

می کنم که جان سنگلج را به خطر نیندازند. 

عباس رافعی: 

ک نبینید گران را خطرنا   سینما و سینما


